
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 297 (Alm. del), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 20. marts 2006 
 

Spørgsmål 297: 
"Vil ministeren oplyse, hvordan den kortlægning af overfølsomhedsområdet 

i almen praksis, som ministeren arbejder med, foregår, hvad denne kort-

lægning forventes at indeholde og hvornår den forventes afsluttet?” 

 

Svar: 
På baggrund af indhentet udtalelse fra Sundhedsstyrelsen kan jeg oplyse 

følgende: 

 

Sundhedsstyrelsen har bedt Audit Projekt Odense (APO) om at forestå en 

undersøgelse af status og potentiale for de praktiserende lægers arbejde 

med diagnostik, forebyggelse og behandling af overfølsomhedssygdomme. 

Undersøgelsen omfatter en spørgeskemaundersøgelse hos et repræsenta-

tivt udsnit af de praktiserende læger. Den forholder sig ikke specifikt til de 

enkelte former for overfølsomhed – herunder fødevareoverfølsomhed. Den 

foreløbige rapport kommenteres i øjeblikket i Sundhedsstyrelsen og forven-

tes færdiggjort i løbet af sommeren. Den vil herefter kunne læses på Sund-

hedsstyrelsens hjemmeside www.sst.dk. 
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